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Strategia na unijne fundusze

Podpisanie nowego porozumienia o współpracy m.in. z samorządowcami z naszego powiatu
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\\\ WARSZAWA, POWIAT

Samorządy metropolii 
warszawskiej podpisały nowe 
porozumienie o współpracy. 
Trwają prace nad wspólnym 
planem strategicznym. 

w raz z nowym rokiem nastąpił 
formalny podział Mazowsza. Od 

tego dnia województwo jest podzielone 

na dwie jednostki statystyczne. Ma to 
na celu pomoc biedniejszym regionom 
województwa w staraniach o dotacje 
unijne po 2020 r.

Podział stał się koniecznością, po-
nieważ bogaty region metropolii war-
szawskiej mocno zawyżał statystyki 
finansowe całego województwa. Nato-
miast południowe i północne powia-
ty, np. powiat szydłowiecki, to bardzo 
biedne tereny. Z szacunków minister-

stwa rozwoju wynika nawet, że część 
Mazowsza, odłączona od Warszawy i 
okolic, gdzie PKB wynosi 60% średniej 
unijnej, znajduje się w grupie najsłab-
szych gospodarczo regionów Unii.

Tym samym jednak po podziale 
statystyki naszego regionu, czyli sto-
licy oraz 9 powiatów wokół niej, nie 
napawają optymizmem na perspekty-
wę otrzymywania większych funduszy  
z Unii Europejskiej. 

Nowa hala 
we wrześniu
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Wykonawca musi jeszcze wykończyć wnętrze hali i innych sal

Korek przed skrzyżowaniem koło Laminy jest „od zawsze”, jednak teraz  
przybrał ekstremalne rozmiary

\\\ PIASECZNO

Na niebezpiecznym przejściu 
dla pieszych pojawiła się 
sygnalizacja świetlna. Wówczas 
Puławska stanęła, chociaż 
wydawało się, że większe 
zakorkowanie wlotu do 
Piaseczna jest niemożliwe. 

p rzejście dla pieszych przy ul. Pu-
ławskiej, na wysokości Laminy, 

wymagało poprawy bezpieczeństwa 
od kilkudziesięciu lat. Wypadków na 
nim było wiele. Samochody jadą w tym 
miejscu szybko; często kiedy jeden kie-
rowca zatrzymuje się przed przejściem, 
ten jadący drugim pasem nie robi tego. 

Korek totalny

\\\ PIASECZNO

czytaj na str. 3

dokończenie na str. 3

dokończenie na str. 3

R E K L A M A
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Przebudowa zabytkowej 
willi Kamilin powinna się 
zakończyć wraz z wakacjami. 
Zaplanowano tu między  
innymi Pałac Ślubów. 

t rwająca od roku renowacja zabyt-
kowej willi przy ul. Piłsudskiego 

42 w Konstancinie-jeziornie powinna 
zmierzać już ku końcowi. Wykonawcy  

zostały dwa miesiące na zakończenie 
prac budowlanych, a do połowy paź-
dziernika powinien uzyskać wszystkie 
niezbędne do użytkowania nierucho-
mości dokumenty. Patrząc jednak na 
zaawansowanie prac, można mieć co 
do tego wątpliwości.

– Nikt nie zwracał się z prośbą o 
zmianę jakichkolwiek zapisów, więc na 
razie obowiązują terminy z umowy – 
informuje nas Kierownik Wydziału in-
westycji i remontów andrzej Trębicki. 

Oprócz przebudowy i remontu 
wybudowanego w 1922 r. w stylu neo-
klasycystycznym budynku, zadaniem 
wykonawcy jest również zagospoda-
rowanie terenu. Włodarze gminy chcą 
bowiem włączyć willę Kamilin do ob-
szaru Parku Zdrojowego. jej ogród bę-
dzie stanowił jedno z wejść do parku, w 
związku z czym mają tu powstać alejki z 
ławkami i latarniami, które będą współ-
grały z zagospodarowaniem parku. Wy-
konawca ma również wyremontować 
zabytkowe ogrodzenie.

W remontowanym budynku, który 
jak wiele konstancińskich stuletnich 
willi łączył w sobie elementy murowane 
z drewnem i szkłem, niegdyś znajdo-
wały się lokale komunalne. Samorząd 
zdecydował się przywrócić dawny blask 
willi stojącej przy jednej z reprezenta-
cyjnych ulic uzdrowiska i uczynić go 
budynkiem użyteczności publicznej. W 
odrestaurowanej willi Kamilin znajdzie 
się Pałac Ślubów, sala wystawiennicza 
i punkt informacji turystycznej. inwe-
stycja ma kosztować budżet gminy 4,5 
mln zł.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian 

\\\ KRAJ

Przyjmowanie wniosków on-
line na nowy okres programu 
500+ rozpocznie się 1 lipca. 
Zasady obowiązują te same,  
co rok temu. 

Ś wiadczenie wychowawcze z progra-
mu rodzina 500+ nie jest przyzna-

wane bezterminowo. Dlatego raz w ro-
ku należy złożyć nowy wniosek. Okres 
rozliczeniowy trwa od 1 października 
do 30 września kolejnego roku. 

Wnioski on-line można składać od 
1 lipca w jednym z 25 banków: alior 
Bank Sa, Bank BPH Sa, Bank Handlo-
wy w Warszawie Sa, Bank Millennium 
Sa, Bank Pekao Sa, Bank Pocztowy 
Sa, Bank Polskiej Spółdzielczości Sa, 
Bank Zachodni WBK Sa, FM Bank PBP 
Sa (Smart Bank), iNG Bank Śląski Sa, 
mBank Sa, PKO Bank Polski Sa, raiffei-
sen Bank Polska Sa, SGB-Bank Sa, Bank 

Ochrony Środowiska Sa, Getin Noble 
Bank Sa, Deutsche Bank Sa, credit agri-
cole Bank. Można także skorzystać z 
portalu EMPaTia prowadzonego przez 
Ministerstwo rodziny, Pracy i Polityki 
Społecznej, za pomocą Platformy Usług 
Elektronicznych ZUS oraz za pomocą 
elektronicznej Platformy Usług admi-
nistracji Publicznej. Należy wówczas 
posiadać tzw. Profil zaufany ePUaP lub 
podpis elektroniczny. 

Zwolennicy tradycyjnej formy mogą 
złożyć wniosek o 500+ osobiście albo 
listownie. Tu jednak przyjmowanie 
wniosków ruszy od 1 sierpnia.

– Gorąco zachęcam do składania 
wniosków o 500+ na nowy okres świad-
czeniowy w wersji elektronicznej już 
od 1 lipca, a od 1 sierpnia także w wer-
sji papierowej. Złożenie kompletnego 
i prawidłowo wypełnionego wniosku 
w sierpniu daje gwarancję ciągłości 
otrzymywania świadczenia. W praktyce 
oznacza to, że przyznanie świadczenia 
wychowawczego oraz wypłata przyzna-
nego świadczenia za październik nastą-
pi do 31 października tego roku – mówi 
Elżbieta rafalska, Minister rodziny, Pra-
cy i Polityki Społecznej.

Joanna Grela

Pałac ślubów już jesienią?

Wnioski o 500+ od 1 lipca

Podobno wykonawca ma zdążyć z przebudową do końca wakacji

Składanie wniosków rozpocznie się 1 lipca. W tradycyjnej formie od 1 sierpnia

Świadczenie 
wychowawcze  

z programu 
rodzina 500+ nie 
jest przyznawane 

bezterminowo

Konkurs poświęcony wiedzy o głównych bohaterach 
mających wpływ na odzyskanie przez Polskę Niepodległości.
Konkurs odbędzie się w Gimnazjum w Tarczynie  
przy ul. Szarych Szeregów 8.
Cele konkursu:
– czczenie pamięci tych, którym zawdzięczamy własne państwo, 
– rozwijanie postaw patriotycznych i obywatelskich;
–  pogłębianie wiedzy historycznej;
Konkurs skierowany jest do uczniów i uczennic tarczyńskich szkół oraz pozostałych 
mieszkańców gminy Tarczyn na 3 poziomach zaawansowania: 
1: szkoły podstawowe i gimnazjum, 2: liceum 3: open
Termin zgłoszenia do konkursu to 27 czerwca 2018 r. O przejęciu do konkursu decydować 
będzie kolejność zgłoszeń.
zgłoszenia do konkursu pod adresem e-mail: tarczynnaturalnie@gmail.com
Etap pisemny to zestaw 40 pytań testowych z trzema możliwościami odpowiedzi dla 
każdej z trzech poziomów zaawansowania. 
Nagrody dla zwycięzców konkursu zostaną wręczone  30 czerwca 2018 r o godz. 18:00 
na scenie głównej obchodów Dni Tarczyna na placu targowym w Tarczynie. 
Nagroda za 1 miejsce – 500 zł; za 2 – 300 zł i 3 – 200 zł.
startujeMY: 30 czerwca 2018 r godz: 11:00 gimnazjum w tarczynie 
przy ul. Szarych Szeregów 8.

zapraszaMY dO udzIału
Dane kontaktowe osoby odpowiedzialnej ze strony organizatora: Marcin Kiliański, tel.: 505-169-055; e-mail: 
lgd@vp.pl; Stowarzyszenie Perły Mazowsza – Lokalna Grupa Działania; ul. Juliana Stępkowskiego 17 (lokal 
nr 111) 05-555 Tarczyn; Szymon Woźniak promocja@tarczyn.pl tel. 22 715 79 47. Gmina Tarczyn, ul. Juliana 
Stępkowskiego 17, 05-555 Tarczyn

tarczyńskie obchody 100-lecia 
odzyskania przez polskę niepodległości

Tarczyn, 30 czerwca 2018 r.

Konkurs historyczny:
„bohaterowie niepodległej”

\\\ PIASECZNO

Miejskie targowisko czeka na 
modernizację. Kupcy obawiają 
się długiego zamknięcia targu 
na czas prowadzenia prac. 

z adzwoniła do nas zaniepokojona 
pani Natalia. 
– Na targu mówi się, że go zamkną. 

To jest niedopuszczalne. ile czasu bę-
dzie trwała budowa? Przecież tylu ludzi 
się z niego utrzymuje, nie mówiąc już  

o mieszkańcach, którzy robią tu zaku- 
py! Tu zawsze jest tłum. 

Zapytaliśmy w urzędzie, kiedy zo-
stanie przeprowadzona modernizacja 
i czy faktycznie targowisko zostanie 
na ten czas zupełnie zamknięte. Odpo-
wiedź na to pytanie okazała się nie taka 
prosta.

– Gmina Piaseczno w marcu, a 
później w maju ogłosiła przetarg na 
modernizację targowiska miejskiego 
w formule „zaprojektuj i wykonaj”. Oby-
dwa przetargi zostały unieważnione z 
powodu zbyt wysokiej kwoty oferty – 
dowiedzieliśmy się w wydziale inwe-
stycji. – W związku z powyższym, kie-
rownictwo podjęło decyzję o ogłoszeniu 
przetargu na prace projektowe moder-
nizacji targowiska, wraz z uzyskaniem 
pozwolenia na budowę. Przetarg na 
realizację prac na targowisku zostanie 
ogłoszony po uzyskaniu dokumentacji 
projektowej. 

Niemniej kupcy ani ich klienci nie 
muszą się obawiać całkowitego za-
mknięcia targu.

– Zgodnie z założeniami, realiza-
cja inwestycji będzie odbywała się w 
2 etapach w celu umożliwienia handlu 
na targowisku w trakcie modernizacji – 
tłumaczą pracownicy urzędu.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Nie zamkną 

targu
Targowisko czeka modernizacja,  
ale jeszcze nie wiadomo kiedy

P R O M O C J A
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Dobiega końca przebudowa 
hali sportowej przy LO 
chyliczkowska. Powiat  
chciałby zakończyć prace  
przed rozpoczęciem nowego 
roku szkolnego. 

z godnie z umową, wykonawca ma 
czas do końca września, ale w 

związku z dość sprawnym postępem 
prac, apetyt samorządowców i pracow-
ników szkoły na wcześniejsze zakoń-
czenie rośnie.

– Mamy ambitny plan we wrześ-
niu udostępnić halę uczniom – mówi 
członek zarządu powiatu Ksawery Gut. 
Zadanie wydaje się realne, ponieważ 
wykonawcy zostały już tylko prace wy-
kończeniowe wewnątrz budynku. im-
ponująca hala sportowa to nie wszystko. 
Oprócz zaplecza sportowego w postaci 
szatni i łazienek w ramach rozbudowy, 
powstały też nowe sale lekcyjne, co po-

zwoli najpopularniejszej piaseczyńskiej 
szkole średniej przyjąć większą liczbę 
uczniów z przyszłorocznej kumulacji 
roczników, związanej z reformą oświaty 
i wygaszaniem gimnazjów. całkowity 

koszt rozbudowy liceum przy ul. chy-
liczkowskiej 17 wyniesie 12,2 mln zł i 
pierwotnie zakładano, że zakończy się 
dopiero w 2019 r. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

 Piesi natomiast często spieszą się 
do autobusu, jest to bowiem przejście 
służące głównie do dojścia na przysta-
nek, i nie zawsze są ostrożni.

Pomysłów na poprawę bezpie-
czeństwa było kilka, m.in. przeniesie-
nie przejścia w rejon skrzyżowania i 
objęcie go jego sygnalizacją świetlną. 
Pomysł obejmował również przenie-
sienie przystanku bliżej skrzyżowania. 
To jednak miało się stać przy remoncie 
skrzyżowania, współfinansowanym 
przez gminę Piaseczno, jednak GDDKia 
zrezygnowała z tej inwestycji, robiąc tyl-
ko jego lifting. 

Najlepszym rozwiązaniem byłaby 
oczywiście kładka, to jednak droga in-

westycja, a w planach na   przyszłość 
wciąż przewija się budowa estakad na 
skrzyżowaniu.

Powstały więc światła. Przy tak du-
żym natężeniu ruchu, zrobił się potężny 
korek.

– O godz. 15.00 Puławska stała od 
Geodetów – pisał do nas jeden z kie-
rowców. 

Niemniej bezpieczeństwo pieszych 
powinno być priorytetem, trudno więc 
uznać, że poprawienie go jest chybio-
nym pomysłem. Niestety ewidentnie 
szukano oszczędności, czego ofiarami są 
kierowcy, a także pasażerowie stojących 
w korku autobusów.

Joanna Grela

Według tych samych szacunków 
ministerstwa rozwoju wynika, że PKB 
na mieszkańca Warszawy i okolicznych 
powiatów przekroczy 147 procent śred-
niej unijnej.

Stąd tak ważne jest, aby samorządy 
metropolii wspólnie opracowały „Plan 
działań strategicznych dla metropolii 
warszawskiej w kontekście programo-
wania i realizacji polityki spójności po 
2020 r.”, który będzie określał kierunki 
działań dla metropolii w nowych grani-
cach terytorialnych.

– M.st. Warszawa, 69 gmin oraz 
9 powiatów (grodziski, legionowski, 
miński, nowodworski, otwocki, pia-
seczyński, pruszkowski, warszawski 
zachodni, wołomiński) tworzących 
region „warszawski stołeczny”, budują 
zaplecze oraz wypracowują priorytety 
rozwojowe, aby prezentować spójne 
stanowisko w negocjacjach budżetu 
unijnego 2020+ – informuje warszaw-
ski Urząd Miasta.

Samorządowcy podpisali „Wielo-
stronną deklarację współpracy gmin i 
powiatów Obszaru Metropolitalnego 
Warszawy w zakresie współpracy na 
rzecz włączającego i zrównoważone-
go rozwoju społeczno-gospodarczego 
Obszaru Metropolitalnego Warszawy”, 
która poszerza terytorialnie oraz tema-
tycznie współpracę między gminami i 
powiatami. Od 2014 r. metropolia działa 
na podstawie porozumienia dotyczące-
go realizacji Zintegrowanych inwestycji 
Terytorialnych (ZiT), obejmując 40 sa-
morządów. W wyniku tej współpracy 
mają powstać m.in. ścieżki rowerowe 
łączące Piaseczno, Konstancin-jeziornę 
oraz Górę Kalwarię.

– jesteśmy gotowi do podejmowa-
nia inicjatyw i działań na rzecz rozwoju 
społeczno-gospodarczego poszerzonej 
terytorialnie metropolii warszawskiej. 
Ta jedność wyrażona na piśmie daje 
nam siłę do wspólnego stanowienia 
w kontekście programowania środków 
unijnych dla metropolii dostępnych w 
polityce spójności Unii Europejskiej w 
perspektywie finansowej 2020+ – mówi 
Michał Olszewski, wiceprezydent War-
szawy. – już teraz wiemy, że trwające 
negocjacje budżetowe będą szczególnie 
trudne dla krajów naszego regionu, dla-
tego jako metropolia, chcemy się do tego 
przygotować i mówić jednym głosem o 
naszych potrzebach.

Joanna Grela

Nowa hala we wrześniu

Korek totalny

Strategia 
na unijne 
fundusze
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Nowoczesna hala sportowa pozwoli uczniom ćwiczyć w komfortowych  
warunkach a szkole organizować zawody sportowe

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

stoisz w korku?  
byłeś świadkiem wypadku?  

znalazłeś się w miejscu,  
w którym dzieje się coś 

 ciekawego, coś, czym chciałbyś 
podzielić się z innymi?

Najciekawsze Newsy  
opublikujemy w gazecie

przesyłaj zdjęcia i informacje  
do redakcji – MMs i sMs  

pod nr tel. 501 09 14 80 lub e-mail: 
redakcja@przegladpiaseczynski.pl 

\\\  Mundurowi z Konstancina-jeziorny 
otrzymali zgłoszenie do 16-latki, która 
w wyniku upojenia alkoholowego 
straciła przytomność. Natychmiast 
udzielono jej pierwszej pomocy i we-
zwano pogotowie ratunkowe. Po prze-
wiezieniu do szpitala okazało się, że 
ma ona w swoim organizmie 2 promile 
alkoholu. Dziewczyna piła w towar-
zystwie dwójki innych nastolatków; po 
badaniu które wykazało, że mają po 1 

promilu alkoholu, zostali przekazani 
pod opiekę swoim rodzicom.
Sprawa trafi teraz do sądu rodzinnego.

\\\  W czwartek po godz. 19.00 do oficera 
dyżurnego komisariatu policji w Kon-
stancinie-jeziornie zaczęły wpływać 
pierwsze informacje o szalejącym 
po mieście kierowcy suzuki. Do po- 
szukiwań włączyli się natychmiast 
znajdujący się w mieście policjanci. 
Załoga, w składzie której znalazł się 
zastępca komendanta komisariatu, 
jako pierwsza podjęła próbę jego za-
trzymania. Niestety kierowca nie reago- 
wał zarówno na sygnały dźwiękowe  
i świetlne. Z pomocą przyszedł kiero-
wca autobusu miejskiego, który widząc 
poczynania kierowcy suzuki na drodze, 
zmuszony był do gwałtownego hamow-
ania, lecz jednocześnie zablokował mu 
dalszą jazdę. Pirat drogowy podjął jesz- 
cze próbę pieszej ucieczki, lecz poli- 
cjanci nie dali mu szans.
Zatrzymany mężczyzna był agresywny 
wobec mundurowych, co skończyło 

się dla niego zakuciem w policyjne kaj- 
danki i osadzeniem w areszcie. Badanie 
wykazało, że 39-letni obywatel Ukrainy 
ma prawie promil alkoholu w swoim 
organizmie.
To nie koniec kłopotów pirata drogo- 
wego. jak ustalili policjanci, prowadzo-
ny przez niego samochód nie posiadał 
obowiązkowego ubezpieczenia, a po- 
nadto miał tablice rejestracyjne nie 
należące do pojazdu.

\\\ Policjanci z komisariatu w Konstan-
cinie-jeziornie otrzymali nietypowe 
zgłoszenie o „dziwnym zwierzaku”, 
biegającym po ulicach miasta. Policjanci 
namierzyli zwierzę nieopodal komisa- 
riatu. Okazał się nim metrowy legwan. 
Dzięki pomocy wolontariuszy animal 
rescue Polska, wystraszony jaszczur 
został złapany. Odnalazła się również 
jego właścicielka, która poinformowała, 
że podczas remontu mieszkania pra-
cownik nie domknął drzwi, co gad 
sprytnie wykorzystał i wymknął się  
na wolność.

\\\ P0wIAT NA SygNAlE

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ POWIAT

Poradnia Psychologiczno-
Pedagogiczna będzie działać 
w nowej lokalizacji. Powiat 
wynajął pomieszczania  
w nowym budynku przy 
rondzie Mazowieckiego. 

K westia przeniesienia pozostającej 
pod opieką starostwa Poradni Psy-

chologiczno-Pedagogicznej do nowej 
siedziby pojawiła się w połowie maja. 
Obecnie poradnia funkcjonuje w po-
mieszczeniach należących do internatu 

przy Zespole Szkół rolniczego centrum 
Kształcenia Ustawicznego (ZSrcKU) 
przy ul. chyliczkowskiej. rosnące po-
trzeby poradni, a także samej szkoły, 
zwłaszcza w kontekście reformy edu-
kacji, skłoniły powiat do przyspieszenia 
działań zmierzających do znalezienia 
nowej lokalizacji. informacja o tym, że 
powiat zamierza wynająć pomieszcze-
nia w komercyjnym budynku, nie spo-
dobały się opozycji.

– czy było przeprowadzone jakieś 
postępowanie dotyczące wynajmu 
tej powierzchni? Przecież są też inne 
budynki komercyjne? – dociekał józef 

Zalewski. – Oddajemy i sprzedajemy 
własne budynki, które można by za-
adaptować na potrzeby poradni, a na-
pychamy kiesę komuś prywatnemu?! 
Super rozwiązanie gospodarcze – ko-
mentował.

– W oparciu o projekt stworzony 
na podstawie prac z dyrektor poradni, 
który jest odzwierciedleniem zapotrze-
bowań placówki tego typu, wybraliśmy 
właśnie tę lokalizację – wyjaśnił członek 
zarządu powiatu Ksawery Gut. – Konty-
nuowałem rozmowy, które rozpoczęła 
jeszcze pani Katarzyna Paprocka (od-
wołana ze stanowiska członka zarządu 
powiatu – dop. red.). Brane pod uwagę 
były tylko dwa miejsca, które były w sta-
nie zapewnić wystarczającą powierzch-
nię dla potrzeb gabinetów poradni.

Powiat podpisał już z właścicielem 
budynku rondo, zlokalizowanym obok 
ronda T. Mazowieckiego, umowę najmu 
na 3 lata. Przeprowadzka jest zaplano-
wana na wrzesień.

– Ta lokalizacja pozwoli na utwo-
rzenie największej liczby gabinetów – 
wyjaśnia Gut. –  Na powierzchni 420m2 
będzie ich 12, plus sala konferencyjna. 

czynsz wynajęcia powierzchni w 
oddanym pod koniec ubiegłego roku 
do użytku budynku wynosi 22 tys. zł 
miesięcznie. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

AKTuALNOŚCI

\\\ PIASECZNO

Mieszkańcy ulicy Bajecznej 
w Bobrowcu w końcu mogą 
się poruszać „ucywilizowaną” 
drogą.

t a inwestycja czekała na realizację 
wiele lat. Gruntowa droga o dłu-

gości blisko 750 metrów łączy dwie 
główne arterie miejscowości, ul. Ma-

zowiecką i ul. Główną. Tonący w bło-
cie i kałużach mieszkańcy prosili od 
lat o utwardzenie drogi. Niestety gmi-
na wciąż zasłaniała się koniecznością 
wykonania kompleksowej inwestycji, 
czyli budowy odwodnienia, a dopiero 
później utwardzania nawierzchni. a 

to z kolei oznaczało znacznie wyższy 
wydatek. Środki udało się w końcu za-
bezpieczyć w budżecie na 2017 r., ale w 
zdecydowanie niewystarczającej kwo-
cie (niewiele ponad 400 tys. zł). Oferty 
na to zadanie opiewały na ponad 1,3 

mln zł. radni zdecydowali się jednak 
jesienią dołożyć środki na tę inwestycję 
i rozstrzygnąć przetarg. Przebudowa 
ulicy rozpoczęła się wiosną bieżącego 
roku. Oprócz budowy niezbędnej kana-
lizacji deszczowej i położenia asfaltobe-
tonu, zbudowano też progi zwalniające 
w celu zapewnienia bezpieczeństwa na 
intensywnie zabudowanej w linii drogi 
ulicy. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Doczekali się
Teraz żaden deszcz mieszkańcom ani ogrodzeniom ich domów niestraszny

Od września PPP będzie działać w prywatnym budynku

Tonący w błocie  
i kałużach mieszkańcy 

prosili od lat  
o utwardzenie drogi

Poradnia w Rondzie

\\\ Tym razem bez niesPodzianeK 
Radni gminy Lesznowola ocenili pracę wójt Marii Jolanty Batyckiej-Wąsik.
Podczas zorganizowanej 21 czerwca sesji radni pochylili się nad podsumowaniem 
ubiegłorocznych działań wójt. ich decyzję, oprócz tradycyjnego odczytania opinii 
regionalnej izby Obrachunkowej (riO), poprzedziła obszerna prezentacja, w 
której Maria jolanta Batycka-Wąsik przedstawiła zrealizowane w ubiegłym roku 
budżetowym cele. Niespodzianek tym razem nie było. Samorządowcy jednogłoś-
nie zaaprobowali sposób prowadzenia polityki gospodarczej w gminie i udzielili 
absolutorium pani wójt. 

\\\ SAMORZĄD w SKRÓCIE
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\\\ lESZNOwOlA

Mieszkańcy okolic oczyszczalni 
ścieków w Łazach mają dość 
rozsiewanego przez nią fetoru. 
W pobliżu znajdują się między 
innymi szkoła i przedszkole. 

Nieprzyjemne zapachy, dobywające 
się z oczyszczalni ścieków zlokali-

zowanej przy ul. rolnej, to pewien stan-
dard. jednak w ostatnim czasie fetor stał 
się trudny do zniesienia.

– Dla nas to jakaś masakra – przy-
znają nauczyciele z pobliskiej szkoły. – 

jest gorąco, więc okna w klasie powinny 
być otwarte, żeby dzieci miały czym od-
dychać. ale jak je otwieramy, to przeraź-
liwy smród nie pozwala oddychać.

jeszcze gorzej sytuacja wygląda u 
bezpośrednich sąsiadów oczyszczal-
ni, czyli właścicieli domków jednoro-

dzinnych na osiedlu znajdującym się 
naprzeciwko obiektu należącego do 
Lesznowolskiego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego (LPK). 

– często, zwłaszcza wieczorami, 
smród utrudniał przebywanie na ze-
wnątrz, ale to co się dzieje ostatnio, to 
jakaś tragedia – mówi kręcący się po 
ogrodzie mężczyzna. – Pewnie to też 
kwestia upałów, ale jeśli się buduje sta-
cję w środku wsi między domami, to 
powinny zostać zapewnione zabezpie-
czenia, które sprawią, że niezależnie od 
pogody nie utrudni ona życia okolicz-
nym mieszkańcom – podkreśla.

\\\   Upał dodaje… gazu
Upał rzeczywiście ma wpływ na in-

tensywność zapachu. jak tłumaczy nam 
aleksander Minkwitz, Kierownik Działu 
Eksploatacji i Usług LPK, przy wysokich 
temperaturach procesy biologiczno-
-chemiczne zachodzą znacznie szybciej 

a w związku z tym szybciej rozprze-
strzeniają się niezbyt przyjemne gazy.

– Główną przyczyną problemów 
jest jednak trwająca rozbudowa stacji 
– wyjaśnia Minkwitz. – Prace są pro-
wadzone na tzw. żywym organizmie. 
Stacja cały czas pracuje, nie możemy 
jej wyłączyć z działalności, ale proszę 
wierzyć, że staramy się minimalizować 
uciążliwość tego procesu.

W tym celu w ubiegłym tygodniu 
została zamontowana na oczyszczalni 
kurtyna z neutralizatorem zapachów, 
która ma ograniczyć wydostawanie się 
nieprzyjemnych zapachów na zewnątrz.

– Na początku tygodnia zamontu-
jemy następną, jeszcze większą – za-
pewniał w piątek Minkwitz. – Z dnia na 
dzień będzie lepiej. a docelowo, w ra-
mach trwających prac zhermetyzujemy 
wszystkie punkty, z których te odory się 
wydobywają – informuje i zapewnia, że 
jeśli chodzi o dopuszczalne normy wy-
dobywania się gazów z instalacji, wyniki 
pomiarów są dobre. W tym tygodniu 
oczyszczalnia ma również zostać skon-
trolowana przez Wojewódzki inspekto-
rat Ochrony Środowiska.

Pracownicy oczyszczalni przyznają 
jednak, że skargi mieszkańców położo-
nego vis a vis osiedla nieco ich dziwią.

– Oczyszczalnia istniała tu, zanim 
zaczęły powstawać te domy i nigdy nie 
ukrywaliśmy informacji o tym, że będzie 
jeszcze powiększana– mówi aleksander 
Minkwitz. – choć z tego, co słyszałem, 
niektórzy deweloperzy twierdzili, że ma 
być likwidowana, ale wówczas należało 
tę informację zweryfikować u nas.

Obecny etap prac przy rozbudowie 
oczyszczalni w Łazach powinien się za-
kończyć do 30 listopada.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Wieje smrodem 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Pensja burmistrza  
Kazimierza jańczuka może  
być najgorętszym tematem  
sesji rady gminy.

w związku z rozporządzeniem ra-
dy Ministrów z 15 maja, które 

nakazuje obniżyć od 1 lipca pensje wój-
tów, burmistrzów i prezydentów miast 
oraz ich zastępców o 20%, samorządy 
muszą podjąć stosowne uchwały. Traf 
chce, że w przypadku burmistrza Kon-
stancina-jeziorny Kazimierza jańczuka 
ma to nastąpić podczas tej samej sesji, 
na której udzielane jest absolutorium. 
Uchwała, którą radni udzielają popar-
cia dla działań burmistrza w zakresie 
zarządzania gminą oraz jej finansami, 
zbiegnie się z uchwałą obniżającą je-
go wynagrodzenie za te działania. Nie 
podoba się to przewodniczącemu rady 
gminy andrzejowi cieślawskiemu (PO), 
który oficjalnie zapowiedział przekony-
wanie radnych do odrzucenia uchwały, 
którą… zaproponował sam jańczuk, 
zobowiązany do dostosowania prawa 
lokalnego do ustaw i rozporządzeń wy-
dawanych na szczeblu centralnym. 

Pomysł oburzył Sergiusza Muszyń-
skiego, przewodniczącego powiato-
wych struktur PiS.

– Kolejny przejaw pychy, buty, aro-
gancji i oderwania od rzeczywistości 
władz gminy Konstancin-jeziorna. 
Przewodniczący rady z PO chce sta-
wiać urzędującego burmistrza ponad 
prawem, zapowiadając ignorowanie 
nowych przepisów o wynagrodzeniu 
gospodarzy gmin – napisał na swoim 
profilu na Facebooku. 

Kazimierz jańczuk po obniżce miał-
by zarabiać 10620 zł brutto. Obecnie 
jego pensja wynosi ponad 12300 zł. Nie 
jest to jedyne źródło dochodu burmi-
strza Konstancina-jeziorny, otrzymu-
je on również emeryturę. jak wynika 
z oświadczenia majątkowego za 2016 
rok, zarobił wówczas łącznie ponad 275 
tys. złotych. 

Wygląda na to, że atmosfera pod-
czas sesji rady gminy może być dość go-
rąca, zwłaszcza, że zbliżają się wybory  
i kampania powoli się rozkręca. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Kontrowersyjna 
pensja

Najbliższym sąsiadem oczyszczalni jest osiedle domków jednorodzinnych

z projektu, jaki otrzymaliśmy ze 
starostwa wynika, że w obrębie 

skrzyżowania zajdzie wiele zmian. Musi 
zniknąć parterowy dom na rogu Głów-
nej i Gołkowskiej, zasłonięty dzisiaj ba-
nerami. Skrzyżowanie będzie bowiem 
przesunięte w stronę Głoskowa, tak 

aby wylot z Głównej był bliżej wlotu w 
ul. 4 Pułku Ułanów, przebudowywaną 
dzisiaj przez MZDW. inne istniejące bu-
dynki nie zostaną zburzone, natomiast 
konieczne będzie przeniesienie kaplicz-
ki, która stoi w pobliżu przystanku w 
kierunku Warszawy.

Zaprojektowane zostały wcześniej-
sze zjazdy z ul. Pod Bateriami w ulicę 
Główną, oraz z ul. Gołkowskiej w ul. 4 
Pułku Ułanów; dzięki temu kierowcy 
jadący w tych kierunkach nie będą mu-
sieli wjeżdżać na rondo.

inwestycja ma w powstać w syste-
mie dwuletnim, jednak nie ogłoszono 
jeszcze przetargu. Termin rozpoczęcia 
prac jest uzależniony od jego wyniku. 
To nie jest dobra wiadomość, jeśli wziąć 
pod uwagę ostatnie problemy samorzą-
dów z rozstrzyganiem przetargów pub-
licznych. Od dłuższego czasu bowiem 
większość przetargów jest unieważnia-
na z powodu zbyt wysokich ofert lub ich 
całkowitego braku. Z tym problemem 
zmagają się samorządy w całej Polsce.

Joanna Grela

Projekt gotowy
\\\ gOŁKÓw

W styczniu pisaliśmy o planach budowy ronda w Gołkowie. 
Wówczas powiat podpisał umowę na jego zaprojektowanie. Koszt 
inwestycji może sięgnąć nawet 3,5 mln zł, ale trudno znaleźć 
pilniejszą drogową inwestycję.

R E K L A M A
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO
O g ł O s z e n I a

UiA.ZP.6721. 35  .2018.WR
Piaseczno dn.2018-06-20 

z  up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno
mgr inż. arch. Anna Pakulińska -Attia

  Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury

O odstąpieniu od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla projektu miej- 
scowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Głosków podjętej uchwałą Rady Miejskiej  
w Piasecznie nr 853/XXXI/2017 z dnia 8 lutego 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejsco- 
wego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi głosków dla działki nr ew. 96/7 zlokalizowanej 
przy ulicy Czubatki na odcinku pomiędzy ulicami Kruka i Głuszca. 

Na podstawie art. 48 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i  jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko  
(tj. Dz. U. Z 2017 r. poz. 1405), opinii sanitarnej Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Pia- 
secznie, pismo znak: ZNS.4700.34.Z.2017 Z dnia 14 marca 2017 r. oraz uzgodnienia Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska w Warszawie, pismo znak WOOŚ-III.410.249.2018.J.D z dnia 19 maja 2018 r. informuję 
o odstąpieniu od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla projektu miej- 
scowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Głosków podjętego Uchwałą Rady Miejskiej  
w Piasecznie nr 853/XXXI/2017 z dnia 8 lutego 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejsco- 
wego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Głosków dla działki nr ew. 96/7 zlokalizowanej 
przy ulicy Czubatki na odcinku pomiędzy ulicami Kruka i Głuszca. 
Po analizie charakteru przewidzianych w ramach planu i zmiany planu działań, można uznać, że realizacja 
postanowień ww. dokumentu nie wpłynie znacząco negatywnie na środowisko.

Gmina Piaseczno zaprasza do udziału w konkursie na opracowanie projektu graficznego 
logo Gminy Piaseczno. Przedmiotem konkursu jest zaprojektowanie logo, które stanie 
się oficjalną identyfikacją graficzną Gminy Piaseczno.

Konkurs przeznaczony jest dla pełnoletnich osób fizycznych oraz firm, w szczególności 
dla grafików, artystów plastyków, projektantów, studentów i absolwentów uczelni 
wyższych o profilu artystycznym oraz dla firm specjalizujących się w grafice, promocji, 
budowaniu wizerunku.

Projekt logo należy złożyć do dnia 20 lipca 2018 r. do godziny 16.00.

Regulamin konkursu dostępny jest na stronie internetowej www.piaseczno.eu  
oraz na stronie BIP gminy Piaseczno www.bip.piaseczno.eu

Nagrodą w konkursie jest zawarcie umowy na realizację księgi identyfikacji wizualnej 
Gminy Piaseczno. Budżet przewidziany na ten cel to 30.000 zł brutto.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie 35 ust. 1 Ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2018r. poz. 121 ze zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń Urzędu 
Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5 – na I piętrze przy sekretariacie Burmistrza oraz na stro-
nie internetowej www.piaseczno.eu został udostępniony do publicznej wiadomości wykaz nieruchomości 
przeznaczonej do oddania w użyczenie- działka nr ew. 162, położona w Chylicach przy ul. Przejazd.

OgłOszenIe
OgłOszenIe O KOnKursIe 

na OpracOwanIe prOjeKtu grafIcznegO 
LOGO GMINY PIASECZNO

wYKaz nIerucHOMOŚcI

\\\ gÓRA KAlwARIA

W lutym Fundacja aviva 
zainstalowała w Górze Kalwarii 
czujnik jakości powietrza, 
jednak niektóre sąsiadujące 
gminy mają już całe sieci 
czujników smogowych.  
czy w Górze Kalwarii także jest 
potrzebna cała sieć?  

t o, że w Górze Kalwarii jest problem 
ze smogiem, wiadomo bez czujni-

ków. W centrum miasta, ale również 
w okolicznych wsiach, w bezwietrzne 
zimne dni, jest po prostu czarno. 

– Na wniosek Stowarzyszenia Nowa 
Kalwaria, Fundacja aviva – organiza-
tor konkursu „Wiem czym oddycham!” 
– zamontowała 19 lutego urządzenie 
do pomiaru smogu. Udało się to dzięki 
złożonemu do organizatora konkursu 
wnioskowi oraz chętnie klikającym na 
czujnik w Górze Kalwarii mieszkańcom. 
Góra Kalwaria znalazła się wśród 150 
lokalizacji w Polsce, które wywalczyły 
urządzenie pomiarowe  – mówi nam ar-
kadiusz Strzyżewski ze Stowarzyszenia, 
wicestarosta piaseczyński. 

czujnik znajduje się na budyn- 
ku POiK, tuż za ratuszem. Z analizy  
danych z okresu od lutego do końca  

kwietnia wynika, że najniższe stęże- 
nie niebezpiecznych pyłów jest mię- 
dzy godz. 10.00 a 14.00. rosnąć zaczy- 
na ok. godziny 16.00. Między 18.00  
a 21.00 osiąga najwyższe, niebezpiecz- 
ne wyniki. Szczególnie duże przekro-
czenia między 100% a 200% normy 
odnotowano w dniach, kiedy tempe- 
ratura spadała poniżej zera. Należy  
zwrócić uwagę, że przekroczenia norm 
PM 2.5 wynosiły średnio (średnie z  
całego dnia) w okresie marca br. 
42%, a PM10 – 67%, przy średniej 
temperaturze na zewnątrz 1,5 stop-
nia celsjusza. rekordowy był 23  
lutego, kiedy temperatura wynosiła 

-6 stopni. Wówczas w okolicach go-
dziny 21.00 przekroczenia docho-
dziły do 300%. Przy niższych tem- 
peraturach przekroczenia zapew- 
ne byłyby jeszcze bardziej niebezpiecz-
ne.

– jednym z wniosków, który można 
wyciągnąć z tegorocznych pomiarów 
jest taki, że za tak wysokie i niebez-
pieczne wyniki odpowiadają przede 
wszystkim stare i nieekologiczne piece 
opalane paliwami stałymi, których ma-
my bardzo dużo – mówi nam arkadiusz 
Strzyżewski.

członkowie Stowarzyszenia na-
pisali petycję do władz gminy, pod 
którą podpisali się mieszkańcy. chcie-
li zainstalowania czujników pomiaru 
substancji trujących znajdujących się 
w powietrzu wraz z systemem monito-
ringu smogu. Burmistrz jednak odrzucił 
petycję. Dlaczego?

Mazowiecki Wojewódzki inspektor 
Ochrony Środowiska (MWiOŚ) w komu-
nikacie z 13 grudnia 2017 r. stwierdził, 
że systemy montowane przez samo-
rządy mogą wprowadzać w błąd społe-
czeństwo. W związku z tym burmistrz 
wystąpił do inspektora z wnioskiem o 
zamontowanie na terenie gminy stacji 
pomiarowych WiOŚ, czyli takich, jakie 
działają w Konstancinie i Otwocku. Du-
żo droższych, aczkolwiek rekomendo-
wanych przez MWiOŚ.

W uzasadnieniu odmowy bur-
mistrz podaje także działania samo-
rządu, zmierzające do poprawy jakości 
powietrza, w tym dofinansowania dla 
mieszkańców na wymianę pieców pali-
wa stałego na piece gazowe, olejowe lub 
elektryczne, podłączanie do miejskiej 
sieci ciepłowniczej lokali mieszkalnych 

w budownictwie wielorodzinnym i 
nasadzenia zieleni, w tym otrzymanie 
milionowej dotacji na realizację pro-
jektu „Zielona Góra Kalwaria”. Nie bez 
znaczenia jest także budowa obwodnicy 
Góry Kalwarii, realizowana przez GDD-
Kia, o którą długo zabiegał samorząd. 
Brak permanentnego korka w centrum 
Góry Kalwarii na pewno poprawi jakość 
powietrza. 

– W ocenie mojej i rady miejskiej, 
przeznaczenie środków w wysokości 
ok. 100 tys. zł jest zdecydowanie bar-
dziej celowe na podejmowanie działań 
na rzecz walki z zanieczyszczeniami 
powietrza oraz działań zmierzających 
do poprawy jakości powietrza i czysto-
ści atmosfery, aniżeli przeznaczenie tak 
dużych funduszy na system pomiarowy, 
który nie jest rekomendowany przez 
WiOŚ oraz sam w sobie nie stanowi spo-
sobu na uniknięcie narażania zdrowia 
– informuje burmistrz Dariusz Zieliński 
w odpowiedzi na petycję.

– Dziwi postawa burmistrza, który 
nie widzi uzasadnienia dla stałych po-
miarów jakości powietrza. Kwotę, którą 
sam wyliczył burmistrz, tj. 100 000,00 
zł, uznaje za zbyt wysokie koszty, a z 
drugiej strony nierzetelnej firmie (wy-
konawcy rewitalizacji skarpy) daruje 
ponad 210 000,00 zł – mówi arkadiusz 
Strzyżewski. – Mam nadzieję, że wyniki 
pomiarów dadzą naszym włodarzom 
więcej do myślenia i podejmą szybkie 
działania w kierunku poprawy jakości 
powietrza. Dobra diagnoza i aktualne 
dane to podstawa jakichkolwiek działań 
zmierzających do oczyszczenia powie-
trza w Górze Kalwarii.

Joanna Grela

Czujniki potrzebne czy nie?

Smog w Górze Kalwarii to poważny problem
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c zas rozpocząć wakacje, rozejrzeć się 
w ofertach licznych biur podróży i 

wybrać stosowne miejsce wypoczyn-
ku. Współczesny mieszkaniec miasta, 
posiadający nawet niewielki zapas go-
tówki i możliwość urlopowych wojaży, 
udaje się w podróż nad europejskie mo-
rza i góry. Dziś najczęściej wybiera plaże 
nad adriatykiem, Bałtykiem, Morzem 
Śródziemnym itd. Planuje wypoczywać 
tydzień lub dwa tygodnie, rzadziej cały 
miesiąc. jak wypoczywali nasi dziad-
kowie? 

jak zawsze decydowała zasobność 
portfela, możliwość łatwego dojazdu 
do miejsca wypoczynku i warunki kli-
matyczne miejscowości wypoczynko-
wej. Ojcowie rodzin umieszczali swoje 
niepracujące żony z dziećmi na cały 
okres wakacji w atrakcyjnym dla nich 
miejscu, sami dojeżdżali do pracy w 

mieście. Standard lokali letnich zależał 
od tego, kogo do nich zapraszano. Na 
początku XX w., a właściwie nawet już 
przy końcu XiX w., wokół Warszawy 
zaczęły powstawać miejscowości wy-
poczynkowe z ciekawą infrastrukturą 
zapewniającą wypoczynek i rozrywkę 
zgodną z zapotrzebowaniem klienteli. 
Na przykład w Gołkowie i Głoskowie 
zabudowywano gospodarstwa tak, aby 
latem rodzina mogła wyprowadzić się 
z głównego domu do pomieszczeń go-
spodarczych, a dom przeznaczano dla 
letników. Przez lata w Gołkowie czy 
Głoskowie funkcjonowały letnie kuch-
nie w obejściu, w osobnym budynku; 
tu gotowano posiłki dla gości i rodziny. 
Stryszki wypełniano słomą i sianem – 
tu spali gospodarze, goście zajmowali 
dom. Domy były nieskanalizowane, 

woda do mycia i picia była wyciągana 
kubłem ze studni, toaletą była drew-
niana sławojka w kącie podwórka. U 
progu kanikuły gospodarz jechał wo-
zem zaprzężonym w konie – dwa, bo 
musiało być z fasonem – zajeżdżał pod 
warszawski dom i na furę pakowano 
manatki, jak nazywano pościel, garnki, 
często meble i inne potrzebne sprzę-
ty. rodzina letników przyjeżdżała na 
wywczasy z fasonem kolejką grójecką. 
Gołków był szczególnie atrakcyjnym do 
wypoczynku miejscem bo nie dość, że 
położony nad jeziorką, rzeką krystalicz-
nie czystą, to jeszcze posiadał kilome-
try barwnych łąk. Dla warszawiaków 
atrakcją było mleko prosto od krowy, 
proste dania gotowane przez gospody-
nie. Zsiadłe mleko z ziemniakami okra-
szonymi skwarkami ze świeżej słoniny 
uważano za rarytas. Odbywano dalekie 

spacery wzdłuż rzeki, lub zasiadano na 
piaszczystych plażach, grano w karty, w 

rzece godzinami można było łowić ryby. 
ilość motyli i mnogość ich barw była 
tak wielka, że nie żal było tych złapa-
nych siatką na motyle i pakowanych do 
słoika. Babcia Helenka zawsze mówiła: 
„Wystarczyło mieć patyk i pomysł, że-
by rozpocząć znakomitą zabawę. Patyk 
mógł być wędką; należało dołączyć żył-
kę, spławik i haczyk z przynętą. Patyk 

mógł być łukiem i strzałą, można nim 
było też rysować na piasku „chłopa” lub 
„klasy”, czyli schematy do gier rucho-
wych. Nikt się nie nudził. No i czytanie 
książek – leżak, hamak i cień drzewa, 
cały dzień w ogrodzie z bohaterami po-
wieści przygodowych juliusza Verne’a. 
Królowały wtedy opowieści Kornela 
Makuszyńskiego, jacka Londona i oczy-
wiście wszystkie powieści o indianach, 
traperach i dzielnych kowbojach. i ko-
niecznie trzeba było się zakochać”. Urzą-
dzano wieczorki taneczne przy muzyce 
z radia. 

Pozostały po tych czasach nazwy 
miejscowości Gołków Letnisko i Głos-
ków Letnisko, jak szczególne znamiona 
czasów już niestety odległych i powoli 
zapominanych. No i jeszcze ogłoszenia 
w starych pożółkłych gazetach jako do-

wody na to, że proponowano w Gołko-
wie też mieszkania luksusowe, z kanali-
zacją, jak to z ulicy Skrzetuskiego 19, w 
willi „reduta”, gdzie były do wynajęcia 
aż 4 pokoje, garaż, osobne mieszkanie 

dla szofera i łazienka. Gołków, mili let-
nicy, tylko Gołków!

już pod koniec XiX wieku, kto wy-
czuł koniunkturę, kto zauważył potrze-

bę, kto w końcu wysnuł wniosek, że 
dla nowo powstałej klasy społecznej w 
świecie rodzącego się przemysłu, po-
trzebującego inżynierów i urzędników, 
należy stworzyć miejsca do wypoczyn-
ku, ten robił dobry interes. W błyska-
wicznym tempie powstawały całe miej-

scowości nad jeziorką. Na przykład przy 
bocznicy do Obór rozłożyła swe zielone 
trawniki i „rozpostarła na willach lek-
kie barwne dachy z ksylolitu pod drew-
nianymi ozdobami zrębów, okapów i 
belkowań w rodzaju szwajcarskim no-
wa, pierwsza wzorowa pod Warszawą 
osada letnia Konstancja”. Tak nazwano 
część terytorium Obór, na przestrzeni 
7 włók. Obszar zalesiony był sosnami, 
olszyną, brzozami i dębami. Założono 
tu park angielski. Trudno było uwie-
rzyć, patrząc na te aleje, uliczki i wille, 

krzewy i drzewa ogrodzone sztacheta-
mi z żelaznymi podmurowywaniami, z 
piętrowym kurhauzem, glorietką pod 
strzechą, kilku willami, altaną na wzgór-
ku dla orkiestry, wreszcie oryginalną 
altaną-werandą dworca kolejowego, że 
to wszystko powstało w niespełna rok. 
cała miejscowość była skanalizowana i 
miała swoją osobną wieżę ciśnień. Tak 
opisuje Kurjer Warszawski w 1899 r. 
powstanie nowego letniska. Zacieka-
wiło mnie, jakie były ceny tych jakże 
różnych w standardzie wakacji. W No-
wym Kurierze Warszawskim w 1941 r. 
czytamy, że ceny kształtują się od 4110 
zł za dwa pokoje w Konstancinie, do 
10-20 zł za pokój na wsi. Zasada ogól-
na: im bliżej Warszawy, im łatwiejszy 
dojazd, tym ceny są wyższe, im dalej od 
stolicy, tym stawki są bardziej dostępne 
dla człowieka pracy. W Pyrach za 150 
zł, w Piasecznie, o suchym leczniczym 
klimacie, z mieszkaniami jest nieco le-
piej, dwa pokoje można już dostać od 

120 zł miesięcznie. Zalesie, Zalesinek, 
Gołków i Głosków, klasyczne letniska 
podwarszawskie, mimo swego wspa-
niałego położenia, willi, wielu połączeń 
kolejowych z Warszawą, nie przyciąga-
ją spragnionych ożywczego powietrza 

warszawiaków, bo są za drogie. Trafiają 
się tutaj prawdziwe okazje, jak np. w 
najlepszym punkcie Zalesia luksusowa 
4 pokojowa willa zimowa z dużym ogro-
dem i tarasem za 165 zł miesięcznie, 
ale trzeba ją wydzierżawić co najmniej 
na rok. Letniska „wiejskie” Złotokłosu, 
Grójca, Małej Wsi, Mogielnicy za 25 zł, 
a Nowego Miasta 15 zł. Było w czym 
wybierać. 

Małgorzata Szturomska

Letniska nad Jeziorką  

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

W Piasecznie,  
o suchym leczniczym 
klimacie, dwa pokoje 

można już dostać  
od 120 zł miesięcznie

i koniecznie trzeba było 
się zakochać

Jeziorka w Gołkowie

Konstancin willa „Kaprys” pana Giełżyńskiego w 1911 r.

Konstancin willa „Pod dębem” pani Dębskiej

Reklama z 1939 r.

Reklama z 1939 r.

Konstancin willa „Więzień” pana Budkiewicza w 1911 r., dziś należy do Maryli 
Rodowicz
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\\\ CZERSK

Uczniowie ze szkoły im. 
Kawalerów Orderu Uśmiechu  
w czersku zbudowali 
drewnianą łódkę, którą  
w połowie czerwca zwodowali 
w jeziorze czerskim. 

w tym roku obchodzimy 50-lecie 
Orderu Uśmiechu. Niejako z tej 

okazji uczniowie zbudowali… łódkę.
 – Wspólnie z Fundacją Promocji re- 

kreacji KiM z Legionowa, przy współ-
udziale funduszy pozyskanych od Mia- 
sta i Gminy Góra Kalwaria, zbudowa- 
liśmy, pomalowaliśmy i zwodowali-
śmy szkutę.  Na jej burcie umieściliśmy 
wzór haftu Urzecza, wizerunek Zamku 
w czersku i historyczny napis: „50 lat 
Orderu Uśmiechu” – informuje szkoła.

Uczniowie każdej z klas uczestni-
czyli przez dwa dni w budowie łodzi.

– Słuchali porad i opowieści organi-
zatorów, a także pilnie pracowali – kleili, 
cięli, mocowali, szlifowali, malowali... 
jedna z łodzi przyjechała już do nas pra-
wie skończona, tę malowaliśmy i ona 
zostanie u nas. Ta druga, którą robili-
śmy zupełnie od początku, pojedzie do 
następnej szkoły, by tam zostać poma-
lowana – relacjonują redaktorzy strony 
internetowej szkoły.

Opiekę podczas wodowania zapew-
niło Piaseczyńskie WOPr i jego prezes 
Piotr rytko.

Joanna Grela

Zbudowali 

łódkę

Drewniana łódka budowana była 
przez dwa dni
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Farma Dobrej Woli to 
nowatorski projekt 
inteligentnych domów dla 
niepełnosprawnych. Zespół 
projektowy z Politechniki 
Warszawskiej właśnie 
zakończył i etap projektowania 
Farmy i w sobotę 
zaprezentował jego efekty. 

F arma inteligentnych domów to 
pomysł jacka Zalewskiego, preze-

sa Stowarzyszenia Dobrej Woli i taty 
Kuby. jako ojciec pełnoletniego nie-
pełnosprawnego chłopca stanął przed 
wyzwaniem zapewnienia synowi od-
powiednich warunków w przyszłości, 
kiedy zabraknie jego opiekunów. To 
zresztą jest problem wielu rodziców 
niepełnosprawnych dzieci, perspekty-
wa w Polsce jest bowiem marna. Doro-
śli, którzy nie są w stanie samodzielnie 
żyć, w większości trafiają do domów 

pomocy społecznej lub szpitali psy-
chiatrycznych. Zalewski przekazał dwie 
działki w janowie w gminie chynów 
pod projekt Farmy, a swoim pomysłem 
zainteresował koła naukowe studentów 
z Politechniki Warszawskiej.

– Farma Dobrej Woli to nowatorski 
projekt wykorzystania koncepcji inteli-
gentnych domów i projektowania uni-
wersalnego w celu stworzenia ośrodka, 
w którym osoby z niepełnosprawnoś-
ciami umysłowymi i fizycznymi znajdą 
dom, opiekę specjalistów i trenerów 
oraz dostosowaną do swoich możliwo-
ści pracę – informują autorzy projektu. – 
Model naszego ośrodka ma zakładać, iż 
jego mieszkańcy mogą aktywnie uczest-
niczyć w życiu lokalnej społeczności. 
Projekt Farmy zakłada także miejsce 
na sale edukacyjne, przyuczanie do za-
wodu, przestrzeń do pracy w ogrodzie, 
hodowli zwierząt gospodarskich oraz 
dla innych miejsc pracy, dostosowanych 
do możliwości mieszkańców ośrodka.

autorzy projektu przeprowadzili 
półroczne konsultacje z opiekunami 

osób niepełnosprawnych, z oligofreno-
pedagogami oraz przygotowali ankiety. 
Dzięki tym działaniom uzyskano infor-
macje umożliwiającymi jak najlepsze 
dostosowanie Farmy do potrzeb jej 
mieszkańców. Projektanci uznali, że do-

my wraz z budynkiem wielofunkcyjnym 
będą połączone ze sobą łącznikami, aby 
nie było potrzeby wychodzenia na dwór 
w celu przemieszczania się np. z pokoju 
do jadalni.

– W budynku wielofunkcyjnym 
mieścić się będzie uniwersalna prze-
strzeń, przygotowana do prowadzenia 
konferencji, pełnienia roli świetlicy, 

organizowania imprez okolicznościo-
wych, rehabilitacji lub specjalnych war-
sztatów – informują autorzy projektu. 
– Połączona będzie ze wspólną jadalnią, 
obsługiwaną przez zaplecze gastrono-
miczne. Budynek wyposażony będzie 
w system monitorowania parametrów 
oraz szereg udogodnień technologicz-
nych, mających na celu pomoc opieku-
nom zajmować się mieszkańcami. 

Budynek zostanie wybudowany w 
standardzie pasywnym, kompleks ma 
osiągnąć częściową niezależność ener-
getyczną, dzięki czerpaniu energii z od-
nawialnych źródeł. Do wykończenia bu-
dynku użyte zostaną ciepłe, naturalne 
materiały, a ich zapachy i faktura sprzy-
jać będą stymulacji zmysłów mieszkań-
ców, przynosząc efekt terapeutyczny.

Kompleks mieszkalny składa się 
z 4 budynków. W każdym z nich ma 
mieszkać 7 osób z niepełnosprawnoś-
ciami oraz jeden opiekun. Zaplanowa-
no także możliwość rozbudowy części 
mieszkalnej poprzez dodanie kolejnych 
budynków.

– Budynki mieszkalne mają zostać 
zaprojektowane jako „domy inteligen-
tne”. rozwiązania technologiczne mają 
pomóc opiekunom oraz mieszkańcom. 
Przykładowe rozwiązanie, takie jak au-
tomatycznie zamykające się okna, gdy 
temperatura w pomieszczeniu spada 
poniżej dopuszczalnego poziomu lub 
oświetlenie, które automatycznie się 

wyłącza, gdy w pomieszczeniu nie prze-
bywają użytkownicy, pomogą zapewnić 
bezpieczeństwo i wygodę – tłumaczą 
autorzy projektu. – Budynki miesz-
kalne mają być także proekologiczne. 
jednym z celów jest zminimalizowanie 
zapotrzebowania na energię nieodna-
wialną do użytkowania budynków, w 
celu zmniejszenia kosztów utrzymania 
Farmy Dobrej Woli.

Na działce powstanie także ogród 
sensoryczny, który będzie składać się 
ze stref: smakowej, dotykowej, zapa-
chowej, słuchowej i wzrokowej. Zostaną 
posadzone intensywnie, ale nie drażnią-
co, pachnące rośliny oraz o jadalnych 
owocach. W ogrodzie znajdą się także 
elementy o różnych, kontrastujących ze 
sobą fakturach.

Na prezentacji koncepcji obecny był 
m.in. prorektor Politechniki Warszaw-
skiej, prof. janusz Walo. Stwierdził on, 
że projekt Farmy dla studentów to re-
welacja, ponieważ projekty inżynierskie 
mogą od razu przełożyć na realny pro-
jekt, w dużym zrozumieniu i wymianie 
potrzeb z osobami niepełnosprawnymi.

– To jest pierwszy etap. Teraz na 
podstawie tej koncepcji trzeba zrobić 
projekt oraz wycenę tego przedsięwzię-
cia. Mając tę koncepcję możemy składać 
wniosek o warunki zabudowy – mówi 
nam jacek Zalewski.

Joanna Grela

Jest koncepcja Farmy

Kompleks mieszkalny 
składa się z 4 budynków. 

W każdym z nich ma 
mieszkać 7 osób z 

niepełnosprawnościami 
oraz jeden opiekun

Wizualizacja Farmy zaprezentowana w sobotę na Politechnice Warszawskiej
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\\\ KRAJ

Od początku czerwca świeżo 
upieczeni rodzice mogą już 
zarejestrować narodziny 
potomka online.

c yfryzacja wkroczyła w kolejny etap. 
Od 1 czerwca wystarczy posiadać 

profil zaufany (eGo) i w ciągu 21 dni od 
dnia wystawienia karty narodzin zna-
leźć kilka minut na wypełnienie wnio-
sku online, zamiast wizyty w Urzędzie 
Stanu cywilnego. 

rodzic, który będzie rejestrował 
maleństwo, musi mieć aktualny Profil 
Zaufany (jest ważny przez 3 lata od 
dnia rejestracji). jeśli nie posiadamy 
uwierzytelnionego podpisu elektro-
nicznego, możemy również założyć  
go w sieci. Można to zrobić na dwa spo-
soby – posiadać tzw. Podpis Kwalifiko-
wany albo… konto bankowe. W więk-
szości przypadków na stronie banku 
mamy możliwość założenia Profilu  
Zaufanego, który pozwoli nam ko-
rzystać z wielu możliwości: załatwisz  
dowód osobisty, podatki, odpis z róż-
nych aktów. To nic innego jak nasz  
„podpis elektroniczny”. cała proce- 
dura zakładania Profilu Zaufanego  
jest opisana na stronie internetowej 
www.obywate.gov.pl . 

jeśli posiadamy już Profil Zaufany, 
wystarczy w pięciu krokach zarejestro-
wać nowego członka rodziny.

1. Wchodzimy na stronę interne-
tową www.obywate.gov.pl i wybiera-
my usługę, z której chcemy skorzystać 
(obecnie „promowana” to właśnie re-
jestracja dziecka online, więc trudno ją 
przegapić). 

2. Po zalogowaniu, system poprosi 
nas o potwierdzenie, że jesteśmy mat-
ką/ojcem dziecka oraz zweryfikowanie 
naszych danych. 

3. czas na rejestrację malucha. To, 
czego potrzeba na tym etapie, to m.in. 
nazwa szpitala, w którym dziecko się 
urodziło oraz wybrane dla niego imię. 
Potrzebny też będzie numer aktu mał-
żeństwa lub urodzenia (jeśli nie jeste-
śmy w związku małżeńskim) – to znacz-
nie ułatwi weryfikację naszych danych 
w Urzędzie Stanu cywilnego. 

4. Kolejny krok to wybór adresu, 
pod którym chcemy zameldować dzie-
cko, oraz sposobu odebrania doku-
mentów. Do wyboru jest: skrzynka na 
ePUaP, odbiór osobisty lub przesyłka 
pocztowa.

5. Ostatni krok to podgląd wniosku 
i podpis Profilem Zaufanym. 

cała procedura zajmuje tylko kilka 
minut i nie wymaga wyprawy do urzędu 
i stania w kolejce z noworodkiem. Moż-
na to zrobić w dowolnym momencie, 
na własnej kanapie, podczas drzemki 
maleństwa.                        Joanna Ferlian

Cyfrowy 
akt urodzenia
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\\\   Kiedy sąd nie udzieli  
rozwodu?

Pomimo zupełnego i trwałego roz-
kładu pożycia sąd nie orzeknie rozwo-
du, jeżeli:

• wskutek rozwodu miałoby ucier-
pieć dobro małoletnich dzieci małżon-
ków, 

• rozwodu żąda małżonek wyłącz-
nie winny rozkładu pożycia, a drugi 
małżonek nie wyraził zgody na rozwód 
i jego odmowa nie jest sprzeczna z zasa-
dami współżycia społecznego,

• orzeczenie rozwodu byłoby 
sprzeczne z zasadami współżycia spo-
łecznego, np. w sytuacji, gdy jeden z 
małżonków jest ciężko chory i nie ma 
kto się nim zaopiekować.

\\\   Gdzie należy złożyć pozew 
rozwodowy?

Należy go wnieść do sądu okręgo-
wego właściwego ze względu na ostat-
nie wspólne zamieszkanie małżonków, 
jeżeli choć jedno z nich jeszcze stale w 
danym okręgu przebywa.

jeżeli natomiast każdy z małżonków 
mieszka w innym miejscu, wówczas 

właściwy będzie sąd okręgowy miejsca 
zamieszkania strony pozwanej. Gdyby 
jednak nie udało się ustalić miejsca 
zamieszkania strony pozwanej, wtedy 
właściwy jest sąd okręgowy miejsca za-
mieszkania powoda-czyli osoby, która 
wystąpiła z pozwem rozwodowym.

\\\   Czego można żądać  
w pozwie rozwodowym?

W pozwie poza żądaniem orzecze-
nia rozwodu możemy wnosić o podział 
majątku wspólnego małżonków, ale tyl-
ko wówczas, gdy nie spowoduje to nad-
miernej zwłoki w postępowaniu. Po-
nadto można zawrzeć wniosek dotyczą-
cy władzy rodzicielskiej nad wspólnymi 
małoletnimi dziećmi, o uregulowanie 
kontaktów rodzica z dziećmi, wniosek 
o alimenty, wniosek dotyczący sposobu 
korzystania ze wspólnie zajmowanego 
mieszkania, w tym dotyczący eksmisji 
jednego z małżonków. 

\\\   Czy i kiedy wnosić  
o zabezpieczenie?

Wniosek o zabezpieczenie może do-
tyczyć alimentów, sposobu korzystania 

ze wspólnego mieszkania, władzy rodzi-
cielskiej oraz uregulowania kontaktów 
rodziców z dziećmi. Wtedy sąd zabez-
piecza interes strony poprzez wydanie 
odpowiedniego postanowienia.

\\\   Kiedy rozwód może  
zostać orzeczony  
na pierwszej rozprawie?

Tak - zdarza się taka sytuacja (nie-
jednokrotnie prowadziłam takie postę-
powania, które wcześniej poprzedzone 
były długimi negocjacjami). Kiedy mał-
żonkowie:

• są zgodni co do rozwiązania mał-
żeństwa;

• nie wnoszą o orzeczenie winy w 
rozkładzie pożycia małżeńskiego;

• nie posiadają wspólnych małolet-
nich dzieci;

• nie chcą w tym samym postępo-
waniu dokonywać podziału majątku 
wspólnego;

a pozew rozwodowy został po-
prawnie napisany, postępowanie przed 
sądem może zakończyć się orzecze- 
niem rozwodu już na pierwszej rozpra-
wie. 

Podsumowując, w czasie postępo-
wania rozwodowego, warto zadbać o 
kompleksowe uregulowanie wszystkich 
kwestii związanych z rozstaniem, aby 
wykluczyć bądź chociaż zminimalizo-
wać konflikty na przyszłość. 

W przypadku pytań lub wątpliwości 
zapraszam do mojej Kancelarii.

radca prawny Joanna nawrocka
ul. sportowa 7 lok. 124, Grójec, 

tel. 510 122 569
www. Kancelarianawrocka.pl

Przykra  konieczność, 
czyli  krótko o rozwodzie cz. 2

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

   Gmina TarCzyn

ZAPRASZAMY!!!

w sytuacji utraty płynności finan-
sowej, bank wypowiada zawar-

tą umowę kredytową, a dochodzenie 
swoich roszczeń co do pozostałej kwoty 
do spłaty, kieruje na drogę postępowa-
nia sądowego. W tym miejscu wiele 
osób powie: „ale przecież w umowie 
był szereg ubezpieczeń, niech bank za-
spokoi się wprost z nich”. Owszem, bank 
otrzyma odszkodowanie; o czym nikt 
kredytobiorcy nie informował, ubez-
pieczyciel zwróci się do kredytobiorcy 
o zwrot kwoty wypłaconego bankowi 
odszkodowania.

Pani iwona w 2007 r. zaciągnęła 
kredyt hipoteczny na kwotę 400 327 zł, 
indeksowany do cHF, w wyniku wzro-
stu kursu waluty w 2015 r. z trudem 
spłacała raty kredytowe, aż do czasu, 
kiedy całkowicie przestała płacić ban-
kowi. W związku z tym bank wypowie-
dział pani iwonie umowę kredytową 
oraz wezwał ją do zapłaty pozostałej 
kwoty kredytu powiększonej o odsetki 
karne i koszty egzekucji, po czym uzy-
skał nakaz zapłaty 552 831 zł. 

Pani anna płaciła bankowi przez 
cały czas składki na ubezpieczenie ni-
skiego wkładu własnego, które na wy-
padek niewypłacalności miało pokryć 
niespłacony kredyt w kwocie przewyż-
szającej 80%. Łącznie za „ochronę” za-
płaciła ponad 10 000 zł. Ubezpieczyciel 
po wypowiedzeniu kredytu wypłacił 

bankowi 40 000 zł i teraz wezwał pa-
nią annę do zwrotu kwoty wypłacone-
go bankowi odszkodowania, po czym 
wystąpił na drogę sądową z pozwem o 
zapłatę. Sąd w obu przypadkach wydał 
nakazy zapłaty.

jak więc bronić się w sytuacji, kiedy 
bank i ubezpieczyciel pozwą kredyto-
biorcę lub dojdzie do wydania nakazu 
zapłaty? Najlepiej skorzystać z pomocy 
radcy prawnego lub adwokata, który 
po kompleksowej analizie sprawy w 
sposób rzetelny podniesie wszelkie 
możliwe zarzuty od wydanych naka-
zów zapłaty, m.in. zarzut niedozwolo-
nego charakteru konkretnych zapisów 
umownych, w tym zapisów dotyczących 
w szczególności indeksacji kwoty kre-
dytu; zarzut wadliwości wypowiedze-
nia umowy – bank wypowiada umowę, 
gdyż brak jest spłaty kredytu, jednak 
zobowiązanie kredytobiorcy ustalane 
jest w oparciu o niedozwolone klau-
zule umowne, wprowadzające mecha-
nizmy, których stosowanie przez bank 
niejednokrotnie powoduje powstanie 
nadpłaty w saldzie, a nie niedopłaty. W 
związku z tym takie wypowiedzenie nie 
może być uznane za skuteczne, gdyż na 
dzień wypowiedzenia umowy nie tylko 
nie było zaległości, ale występowała 
nadpłata. 

Warto wskazać, że aż do stycznia 
2016 r. bank mógł dodatkowo skorzy-

stać z uproszczonej wersji uzyskania 
nakazu zapłaty – bank miał możli-
wość wystawienia Bankowego Tytułu 
Egzekucyjnego, który bez wytaczania 
procesu sadowego, a tylko po opatrze-
niu klauzulą wykonalności przez sąd, 
uprawniał do wszczęcia egzekucji ko-
morniczej.

jeśli zatem frankowicz otrzyma na-
kaz zapłaty lub bank przed styczniem 
2016 r. wydał Bankowy Tytuł Egzeku-
cyjny i sprawa trafiła do komornika, to 
wcale nie oznacza, że przegrał. 

Trzeba w tej sytuacji podnieść do 
nakazu zapłaty lub w powództwie 
przeciw egzekucyjnym zarzuty braku 
podstaw do wypowiedzenia kredytu w 
związku z nadpłatą kredytu, powstałą 
przez stosowanie niedozwolonej walo-
ryzacji kredytu walutą obcą oraz wady 
formalne wypowiedzenia. 

Paradoksalnie, w związku z zasa-
dą ciężaru dowodu, sprawy te o wiele 
szybciej i łatwiej można wygrać w pro-
cesach frankowiczów niż sprawy, które 
frankowicze wytaczają bankowi. To na 
banku ciąży bowiem udowodnienie, że 
w prawidłowy sposób obliczył zadłuże-
nie uprawniające go do wypowiedzenia 
kredytu, co przy stawianych zarzutach 
okazuje się nie do obrony. 

Więcej www.kancelaria-tylipska.pl 
w zakładce „Pomoc frankowiczom”.

Od czasu wielkiego krachu giełdowego, wywołującego drastyczny  
wzrost franka szwajcarskiego, wielu Polaków popadło w problemy finansowe. 

Ubezpieczenie nie zadziałało 
– teraz pieniędzy chce bank i ubezpieczyciel
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\\\ gÓRA KAlwARIA

W piątek odbył się pierwszy seans Kina Letniego 
przy Wieży. Mimo nieprzyjemnej pogody, 
widzowie dopisali. 

K ino plenerowe w Górze Kalwarii po raz drugi odbywa 
się przy wieży strażackiej OSP, między kinem Uciecha, 

a skarpą wiślaną. 
Na pierwszym w tym roku seansie wyświetlono film fan-

tasy z 2017 r. „Kong: Wyspa czaszki”. Pogoda w piątek nie 
dopisała, za to dopisała publiczność. Na film przyszło ok. 
100 osób.

– Było jak zawsze pięknie i atmosfera cudowna! Bardzo 
dziękujemy! – napisała Kamila na facebookowym profilu 
Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii.

Seanse będą wyświetlane do końca lipca w każdy piątek 
o godz. 21.00. Wstęp jest bezpłatny, leżaków sporo, a kino 
letnie w Górze Kalwarii, jako nieliczne w okolicach Warszawy 
i samej Warszawie ma porządne zadaszenie. Dlatego żaden 
deszcz nie popsuje wieczoru przy wieży. Filmy przeznaczone 
są dla widzów powyżej 15. roku życia.

Kolejny film już w najbliższy piątek. 
– To film inspirowany fascynującym życiem jerzego Gór-

skiego – sportowca podziwianego na świecie, a zapomnianego 
w Polsce, który ukończył bieg śmierci oraz ustanowił rekord 
w triathlonowych mistrzostwach świata, zdobywając tytuł 
mistrza na dystansie Double ironman.  Grają w nim doskonali 
aktorzy (m.in. jakub Gierszał, arkadiusz jakubik, janusz Gajos, 
Magdalena cielecka, Tomasz Kot), do tego wartka akcja i mnó-
stwo emocji, polecamy ten film  – informuje agata Korczak z 
Ośrodka Kultury. – Pyszne jedzenie tym razem serwuje food 
truck Zapiekanki Tradycyjne.

Warte polecenia są wszystkie filmy, ponieważ dobór re-
pertuaru jest bardzo dobry. 
29.06 „Najlepszy” (2017)  
biograficzny/obyczajowy/sportowy
6.07 „Kocha, lubi, szanuje” (2011)  
komedia/romans/dramat
13.07 „Dziennik maszynisty” (2016) czarna komedia
20.07 „Obecność 2” (2016) horror
27.07 „Do zakochania jeden krok” (2017)  
komedia romantyczna

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

KuLTuRA

\\\ PiaseCzno
27.06 godz. 10.00 – KULTUraLNE WarSZTaTy:  
arT-rEcycLiNG – instruktor agnieszka Soboń.
Bogatki , ul. Królewska 91  (Klub Kultury). Wstęp wolny. Obowiązują zapisy.
27.06 godz. 10.00 – KULTUraLNE WarSZTaTy: WĘDrUjĄcE SKrZyPcE 
 – instruktor alicja Sierpińska. józefosław , ul. Urocza 14 (Klub Kultury).  
Wstęp wolny. Obowiązują zapisy.
27.06 godz. 10.00 – KULTUraLNE WarSZTaTy: MiNiaTUry  
– instruktor izabella Mrozińska. chojnów, ul. Klonowa 16 (Klub Kultury).  
Wstęp wolny. Obowiązują zapisy.
27.06 godz. 12.00 – KULTUraLNE WarSZTaTy: WiTraŻ  
– instruktor alina Porazińska. Złotokłos , ul. 3 Maja 30 (Klub Kultury).  
Wstęp wolny. Obowiązują zapisy.
2.07 godz. 12.00 – KULTUraLNE WarSZTaTy: EKSPEryMENTy  
– instruktor Karolina czempińska. Bogatki, ul. Królewska 91 (Klub Kultury). 
Wstęp wolny. Obowiązują zapisy.
3.07 godz. 10.00 – KULTUraLNE WarSZTaTy: MiNiaTUry   
– instruktor izabella Mrozińska. Bogatki, ul. Królewska 91 (Klub Kultury).  
Wstęp wolny. Obowiązują zapisy.
4.07 godz. 10.00 – KULTUraLNE WarSZTaTy: arT-rEcyKLiNG   
– instruktor agnieszka Soboń. chojnów, ul. Klonowa 16  (Klub Kultury).  
Wstęp wolny. Obowiązują zapisy.
4.07 godz. 12.00 – KULTUraLNE WarSZTaTy: TEaTr  
– instruktor Małgorzata Szamocka. Złotokłos, ul. 3 Maja 30 (Klub Kultury).  
Wstęp wolny. Obowiązują zapisy.
4.07 godz.17.30 – OTWarciE ZaKĄTKa KULTUry OraZ SZLaKU  
jÓZEFa WiLKONia. W programie: spacer „Szlakiem Wilkonia” – spotkanie  
z józefem Wilkoniem i joszko Brodą. animacje dla dzieci, „Wieczorynka”  
– spektakl „Baron Smog” Krakowskiego Biura Podróży.  
Organizatorzy: Fundacja „arka” im. józefa Wilkonia, centrum Kultury  
w Piasecznie. Piaseczno, ul. Kościuszki (Skwer między Urzędem Gminy  
a Przystankiem Kultura). Wstęp wolny.
2-13.07 – iV edycja Warsztatu Edukacji Muzycznej – dla zaawansowanych 
uczestników zajęć muzycznych c K. Zajęcia grupowe, teoretyczno-instrumen-
talne. 
3-6.07 – indywidualne warsztaty wokalne z działem Edukacji Muzycznej. 
Piaseczno, Pl. Piłsudskiego 9 (Przystanek Kultura). Zapisy w recepcji Przystanku 
Kultura. Wstęp wolny.
WysTaWy:
10.06.-15.07 – PO DrUGiEj STrONiE GLOBU – wystawa prac wybitnego  
australijskiego ilustratora oraz autora książek Shauna Tana. Piaseczno,  
Pl. Piłsudskiego 9 (Przystanek Kultura). Wstęp wolny. 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓra KaLWaria
29.06 godz. 21.00 – NajLEPSZy – kino letnie przy wieży.  
Wieża strażacka za Kinem Uciecha, ul. Sajny 14. Wstęp wolny.
30.06-1.07 – HiSTOria ViVa, czyli weekendy na zamku w czersku  
„renesansowa szwalnia (XVi w.)”, Zamek w czersku. Wstęp na zamek 8/5 zł.
1.07 godz. 12.00-16.00 – PLENEr MaLarSKi – zajęcia dla dzieci na zamku  
w czersku. Obowiązują bilety wstępu na zamek 8/5 zł.
WysTaWy:
8.06-31.07 – „ciUcHciE WarSZaWSKiE” – wernisaż wystawy. Pracownia  
Plastyczna, ul. Pijarska 40. Wstęp wolny.
11.05–30.06 –  „PaSTELOVE KOGUTy” – wystawa malarstwa agnieszki Kazały. 
Wystawa czynna do 30.06 Ośrodek Kultury, ul. Białka 9. Wstęp wolny.
od 1.05 – „ZDjĘcia jaK MaLOWaNE” – wystawa fotograficzna, Zamek Książąt 
Mazowieckich w czersku. Obowiązują bilety wstępu na zamek 8/5 zł 

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
29.06 godz. 19.00 – Nic WiĘcEj SiĘ NiE LicZy – premiera  
filmu dokumentalnego, KDK, ul. Mostowa 15, Konstancin-jeziorna. Wstęp wolny.
30.06 godz. 9.30 – MiSTrZOSTWa KONSTaNciNa Par BryDŻOWycH W STyLU 
rETrO, zapisy, KDK, ul. Mostowa 15, Konstancin-jeziorna. Wstęp wolny.
30.06 godz. 19.30 – LaTO Z KOMEDiĄ DELL’arTE – Dzieła wszystkie Szekspira, 
altana przy Hugonówce, ul. Mostowa 15, Konstancin-jeziorna. Wstęp wolny.
01.07 godz. 15.00 – cO SOSNy USŁySZaŁy – bajkowe warsztaty dla dzieci, 
altana przy Hugonówce, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
01.07 godz. 16.00 – arT ParK – warsztaty filmowe, KDK, ul. Mostowa 15, 
Konstancin-jeziorna
01.07 godz. 16.00 – KONcErT LETNi – retro Orchestra „Pod dachami Paryża”, 
amfiteatr, Park Zdrojowy, Konstancin-jeziorna. Wstęp wolny.
01.06 godz. 18.00 – rOZTaŃcZONa HUGONÓWKa – potańcówka, Bum Bum 
Orkestar, altana przy Hugonówce, ul. Mostowa 15, Konstancin-jeziorna. Wstęp 
wolny. 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\   KA lEN DA RIUM KUl TU RAl NE

Szwedzi na Zamku
W miniony weekend na czerskim zamku odbyła się niezwykle widowiskowa impreza: rekonstrukcja 
wydarzeń z XVii wieku, kiedy Szwedzi napadli na czersk. Piękne stroje rekonstruktorów, pokazy 
musztry, pokazy konne, wystrzały armatnie zawitały na cały weekend na dziedziniec zamku.  
W sobotę wieczorem odbyła się natomiast próba odbicia zamku, jedna z bardziej widowiskowych 
bitew rekonstruktorskich, jakie ten zamek widział. 

1. Obóz w czereśniowym sadzie to miejsce, w którym  
rekonstruktorzy jadają wspólne posiłki, śpią i odpoczywają 
2. Wieczorna bitwa to wydarzenie niezwykle dopracowane  
w szczegółach, które w ruinach zdewastowanego  
przez Szwedów zamku wywołuje spore emocje
3. Szwedzki potop przyszedł do Czerska po porażce  
najeźdźców w bitwie pod Warką
4. Rekonstrukcja bitwy jest bardzo widowiskowa.  
Wystrzały artylerii i broni palnej słychać z daleka
5. W realnej bitwie zderzanie się kolumn pikinierów  
powodowało ogromne straty w ludziach

OrGaNiZaTOrZy: SMOcZa KOMPaNia, OŚrODEK KULTUry W GÓrZE KaLWarii; FOT. jOaNNa GrELa
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Kino letnie wystartowało

Kino Letnie przy Wieży to niezwykły klimat i ciekawe filmy
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DAM PRACĘ 

Opiekunkę do żłobka w Piasecznie  
zatrudnię tel.504-022-284,506-125-282

Firma produkcyjna (Józefosław  
k. Piaseczna) zatrudni tapicera  
lub osobę do przyuczenia na podstawie 
umowy o pracę. Praca w systemie  
jednozmianowym od poniedziałku  
do piątku w godzinach 6-14.00.  
Tel.: 698 730 550 lub 606 682 848 

OPIEKUNKA OSÓB STARSZYCH W NIEM-
CZECH. KURSY JĘZYKA NIEMIECKIEGO 
W WARSZAWIE! W LATO ZAROBKI  
DO 12 000 ZŁ W 2 MIESIĄCE-SZCZEGÓŁY 
NA PROMEDICA24.PL TEL. 506 289 039

pilnie zatrudnię sprzedawcę  
w delikatesach Kamionka i/lub chylice, 
tel 601757579

elektryk, pomocnik, tel. 503 031 091  

Ucznia, pomocnika mechanika  
do warsztatu samochodowego  
w Piasecznie. 601 20 40 20

Maturzyści/studenci poszukiwani  
do projektu w Network Marketingu. 
Dobre zarobki. 509 805 250

PRACA DLA KIEROWCY AUT  
DOSTAWCZYCH 8 EPAL KAT. B. JAZDA 
PO WARSZAWIE  tel-535 170 170

Do sklepu monopolowego. Józefosław  
i Chylice. 787 907 858, 790 434 656

Pracownik fizyczny - magazyn  
rusztowań Konstancin Jeziorna  
tel.502 782 558

Zatrudnię elektromonterów  
z uprawnieniami. 602 253 763 

Pilnie zatrudnię pomoc nauczyciela  
do przedszkola w Piasecznie  
506-12-52-82, 
CV przedszkolefantazja@interia.pl

Zatrudnię pomoc nauczyciela  
do przedszkola w Łazach 506-12-52-82, 
CV przedszkolefantazja@interia.pl

Poszukuje nauczyciela do przedszkola 
w Łazach 506-12-52-82,  
CV przedszkolefantazja@interia.pl

Salon fryzjerski w Konstancinie  
zatrudni fryzjerkę z doświadczeniem. 
606 817 356 

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Ekspedientkę, ekspedienta Carrefour 
ul. Pomorska, tel. 508 288 773

Skład Budowlany zatrudni fakturzystkę, 
Piaseczno, tel. 603 202 133

Do zakładu kamieniarskiego  
polerowników i do montażu  
nagrobków oraz do przyuczenia  
Warszawa, tel. 607 149 243

Stolarza, pomocnika stolarza,  
tel. 501 212 937

SZUKAM PRACy 

Doświadczona niania. Góra Kalwaria 
lub Piaseczno. 660 896 426 

USŁUgI 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMON-
TY od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Oczyszczanie działek, zakładanie  
trawników, ogrodnicze 519 874 891

Malowanie elewacji 602688403 

Elektryk, hydraulik, naprawy domowe, 
remonty, malowanie, tapetowanie.  
Tel-501 440 242

Pranie-Czyszczenie dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30

glazura, gres, spieki. 601 21 94 82

tłumaczenia tel. 227116426 
607685074 

TYNKI TRADYCYJNE, GIPSOWE  
604 415 352

docieplanie budynków 795 96 96 96

Kominiarz tel. 500 214 632 

Studnie tel: 601 231 836

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Dachy papą termozgrzewalną,  
tel. 502 473 605

Wylewki agregatem, styrobeton,  
tel. 668 327 588

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Cyklinowanie, tel. 787 726 963

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

SPRZEDAM 

Sosna opałowa, tel. 602 77 03 61 

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ 

ODKUPIMY Twoje auto szybko  
i uczciwie. Tel-513 323 123

Skup Aut, wszystkie marki.  
Gotówka od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut 2002-2018r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI wyNAJEM

Biuro 30-50mkw. Piaseczno  
Kościuszki 21, tel. 601213634.

MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!   
224 999 888

Para (300+/os) 1-os (480+) 
577 88 69 88

Do wynajęcia lokale biurowe  
w budynku biurowym. Centrum  
Piaseczna, 25m2, 34m2, 60m2, 127m2 
Kontakt: 514-292-910 

do wynajęcia mieszkanie 2 pokojowe 
w piasecznie. Okolice julianowskiej, 
miejsce garażowe. cena 1650 zł + media 
według zużycia. tel: 509685111 

Wynajmę lub sprzedam lokal użytkowy 
w Piasecznie 107 m2, tel. 602 253 180 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Sprzedam bezpośrednio działkę  
budowlaną, Potycz k. Góry Kalwarii 
przy lesie obok ronda. Działka nr. 175/3 
o pow. 0,0857h. 608 190 499

Działka budowlana 1400m2, 5 min.  
od stacji Czachówek Południowy.  
510 142 340, 601 250 391

Nieruchomości powiat piaseczyński 
www.luksus.com.pl 22 7502023

BEZPOŚREDNIO SPRZEDAM NAROŻNĄ 
DZIAŁKĘ 715 M KW W ZALESIU  
DOLNYM PRZY GŁÓWNEJ DRODZE  
TEL. 501 156 766

Sprzedam bliźniak w stanie  
deweloperskim, Sierzchów,  
697-626-322

Sprzedam segment w stanie dewelo-
perskim, na zamkniętym osiedlu, Góra 
Kalwaria, 697-626-322 

Działki budowlane 1000 m2 Prażmów, 
tel. 602 77 03 61

Działki rekreacyjno-budowlane leśne 
Prażmów, tel. 602 77 03 61  

NAUKA 

angielski dla dorosłych tel. 721 406 227

ZDROwIE 
Protezy zębowe 450 zł, Brwinów  
tel. 508 357 334

FINANSE 

Antykomornik 690 016 555 

Kredyty pozabankowe i bankowe.  
dojazd. 690-016-555

OGłOSZENIA
O g ł O s z e b I e
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\\\ PIASECZNO

Zawodnicy klubu UKS Piątka 
Piaseczno zajęli wysokie 
miejsca podczas XLVii Turnieju 
Młodzików „O puchar Warmii  
i Mazur” w Olsztynie. 

w sobotę 16 czerwca w Olsztynie 
mogliśmy oglądać kolejny tur-

niej zapasów. „Puchar Warmii i Mazur” 
przez lata stał się ważnym wydarze-
niem i to tutaj startowało wielu przy-
szłych profesjonalnych zawodników. 
Nie brakuje na nim młodych utalen-
towanych zapaśników, niezależnie od 
stylu. rywalizowano bowiem osobno 
w stylach klasycznym i wolnym, poza 
tym mogliśmy zobaczyć także zapasy 
dziewcząt oraz minizapasy dzieci. W 
zawodach wzięło udział ponad 350 za-
wodników z 40 klubów z całej Polski, a 
także kilka zespołów z zagranicy m.in. 
z Białorusi, Litwy, rosji i Francji. Mimo 
tak silnej konkurencji, naszym zapaśni-
kom udało się pokazać swoje umiejęt-
ności i odnieść sukces. antoni Tretter w 

swojej kategorii stanął na najwyższym 
stopniu podium, pokonując wszystkich 
przeciwników. Maciej Szot może się 
pochwalić wywalczeniem brązowego 
medalu, natomiast Stanisław Tretter za-
jął piąte miejsce. jest to znaczny sukces 
dla całego klubu, jak i dla zawodników, 
którzy po raz kolejny nie zawiedli i do-
skonale się spisali.

Wojciech Podgórski

\\\ PIASECZNO

Wspólny trening na świeżym 
powietrzu dla wszystkich 
chętnych. 

o kres wakacyjny jest najlepszym 
czasem na wyjście z szarych 

wnętrz budynków i wzięcie udziału 
w różnych wydarzeniach organizo-
wanych na zewnątrz. Lepsza pogoda 
sprzyja także promowaniu sportu w 
każdej formie. Takimi właśnie założe-
niami kierowała się m.in. Młodzieżo-
wa rada Gminy Piaseczno, organizując  
i piaseczyński trening fitness. 23 czerw-
ca wszyscy chętni zebrali się na piase-
czyńskim rynku i odbyli wspólnie go-
dzinny trening, składający się z 30-mi-
nutowej rozgrzewki i 30-minutowego 
treningu interwałowego „hit”. Oczywi-
ście nikt nie bronił przyjść jedynie na 

pierwszą część, która wystarczyła, aby 
się solidnie zmęczyć i spalić znaczną 
ilość kalorii. cały trening prowadziła 
izabela Wojcieska, dyplomowana in-
struktorka rekreacji ruchowej ze spe-
cjalnością fitness od 2003r. Wykorzy-
stując swoje doświadczenie, potrafiła 

poprowadzić zajęcia dla dużej grupy 
osób i dostosować ćwiczenia do indywi-
dualnego poziomu sportowego każdego 
uczestnika. Był to idealny pomysł na 
aktywny początek wakacji i uczestnicy 
z pewnością nie żałowali poświęconego 
na ćwiczenia czasu.

Wojciech Podgórski

Młodzi zapaśnicy 
z dwoma medalami

Aż chce się ćwiczyć

Zawodnicy z Piaseczna zdecydowanie 
nie zawiedli

\\\ PIASECZNO

Zawodniczka Stowarzyszenia 
Kondycja ustanowiła swój 
życiowy rekord i przyczyniła się 
do triumfu polskiej drużyny  
w całych zawodach. 

a leksandra Płocińska reprezento- 
wała Polskę na międzynarodo-

wym turnieju do lat 20. razem z trze-
ma innymi naszymi reprezentantami, 

którzy startowali w innych dyscypli-
nach, walczyła o triumf w czeskiej 
miejscowości Vyskov. rywalizowali ze 
sportowcami z niemalże całej wschod-
niej Europy i zdecydowanie podołali 
wyzwaniu. aleksandra przebiegła 800 
m w czasie 2:09:18, jednocześnie usta-
nawiając swój rekord życiowy. Zajęła 
wysoko punktowane 4 miejsce, co w 
połączeniu z bardzo dobrymi wynikami 
innych zawodników z Polski, zapewniło 
nam triumf w klasyfikacji generalnej. 

Wyprzedziliśmy tym samym zawodni-
ków z Węgier, Słowacji, czy gospodarzy, 
czyli czechów. Dla 18-letniej aleksan-
dry Płocińskiej, trenującej na co dzień 
w klubie SrS Kondycja Piaseczno, jest 
to na pewno wielki sukces. Poczucia 
dumy ze swojej zawodniczki nie krył 
także trener aleksandry Wiesław Para-

dowski, chwaląc swoją zawodniczkę w 
mediach społecznościowych. – No i kto 
ma najlepszą Kondycję? – żartobliwie 
napisał trener, nawiązując jednocześnie 
do nazwy klubu SrS Kondycja Piasecz-
no. Gratulujemy sukcesu i czekamy na 
kolejne równie wspaniałe osiągnięcia.

Wojciech Podgórski

Rekord i zwycięstwo
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Ten bieg Aleksandry zapewnił Polsce zwycięstwo w całych zawodach

Wspólny trening na piaseczyńskim rynku to świetny pomysł na wakacyjną 
aktywność 

Był to idealny  
pomysł na aktywny 

początek wakacji

Często w tygodniu wypełnionym pracą, szkołą i innymi 
obowiązkami brakuje czasu na zajęcie się swoim zdrowiem, 
ale są miejsca, w których wiele badań można wykonać również 
w soboty. 

- Wczesne wykrycie choroby, która nawet przez wiele 
lat nie wykazuje żadnych objawów, pozwoli podjąć skutecz-
ne działania zapobiegawcze lub lecznicze zanim dojdzie do 
nieodwracalnych zmian w naszym organizmie. Podstawowe 
badania powinniśmy wykonywać raz do roku, niestety w prak-
tyce rzadko kiedy pacjenci stosują się do tego zalecenia – po-
wiedział dr n. med. Piotr Małyszka, ordynator oddziału chorób 
wewnętrznych Szpitala św. Anny w Piasecznie.

Zakres badań laboratoryjnych wykonywanych w Szpitalu 
św. Anny: 

Laboratorium analityczne przy Szpitalu św. Anny w Pia-
secznie wykonuje badania ze skierowaniem od lekarzy kon-
sultujących w przychodni w ramach kontraktu z NFZ oraz 
opłacane bezpośrednio przez pacjenta. 

Laboratorium czynne jest od poniedziałku do piątku  
w godzinach od 7:00 do 21:00 oraz w soboty od 8.00 do 13.00 
-  tylko badania płatne.  

Dlaczego ważne jest znalezienie czasu na kontrole swojego stanu zdrowia?  
Regularne przeprowadzanie badań laboratoryjnych czasami może uratować życie. 

Badania laboratoryjne 
– kiedy je wykonać?  

Informacja i rejestracja: 
ul. A. Mickiewicza 39 Piaseczno
tel.:  22 735 41 00
Zapisy on-line www.emc-sa.pl

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

• Hematologia 
• Koagulologia
• Chemia kliniczna
• Badanie moczu
• Badanie kału
• Diagnostyka infekcji
• Alergologia
•  Diagnostyka  

hormonalna
• Markery nowotworowe
• Serologia
• Zaawansowany  
monitoring cukrzycy

• Diagnostyka anemii
• Autoimmunologia
•  Diagnostyka  

osteoporozy
•  Diagnostyka ostrego  

niedokrwienia mięśnia  
sercowego

•  Monitorowanie  
stężenia leków

•  Oznaczanie narkotyków  
w moczu

• Mikrobiologia
• Mykologia

aleksandra przebiegła 
800 m w czasie 

2:09:18, jednocześnie 
ustanawiając swój 

rekord życiowy


